

ДОРОГА ПАМЯТИ



Я, Всеволод Смекалов, живу и учусь в п. Запорожское Приозерского района Ленинградской области. Мне 11 лет. Каждый клочок земли нашего Запорожского сельского поселения полит кровью русских солдат.

Приглашаю пройтись Дорогой памяти, поклониться русским солдатам, вспомнить историю нашей Родины и передать её от деда к сыну, от сына к внуку и правнуку.

п. Запорожское. Памятные стелы. Давайте поклонимся 150-й стрелковой дивизии, боевой путь которой начался в декабре 1939 г. в Метсапиртти (Запорожское) и закончился в мае 1945 года в Берлине. Вместе с другими русскими солдатами бойцы этой дивизии водрузили Знамя Победы над Рейхстагом.

36 имен Героев Советского Союза выбиты на второй стеле. Эти Герои сражались во время второй мировой войны на Запорожской земле. Вечная слава героям! Их имена увековечены в Книге памяти Ленинградской области.

В п. Пятиречье более 200 солдат и офицеров спят вечным сном в Братском захоронении. Их имена до сих пор восстанавливают и выбивают на памятниках. «Соловьи, соловьи, не будьте солдат, пусть солдаты немного поспят...» Их очень много... Спят вечным сном...

В п. Денисово находится памятник младшему лейтенанту Федору Ивановичу Денисову. Ему было 29 лет, когда он погиб, защищая нашу землю. В честь него назван поселок Денисово.

п. Замостье. Памятник на месте гибели майора Гражданского и 13 бойцов Красной армии. В 1944 году их тела обнаружила местная жительница Осипова Зоя Васильевна.

Разве можно это забыть? Будем помнить и дальше изучать историю нашей Родины. Хочется вспомнить слова нашего замечательного поэта Роберта Рождественского:

*«Помните! Через века, через года, — помните!
О тех, кто уже не придет никогда, — помните!»*

THE ROAD OF MEMORY



I, Vsevolod Smekalov, live and study in the village of Zaporozhskoye in the Priozersky district of the Leningrad region of the Leningrad region. I am 11 years old. Every pie of land in our Zaporozhskoe rural settlement is watered with the blood of Russian soldiers.

I invite you to walk the Road of Memory, bow to the Russian soldiers, remember the history of our Motherland and pass it on from grandfather to son, from son to grandson and great-grandson.

The village of Zaporozhskoe. Commemorative steles. Let us bow to the 150th Infantry Division, whose combat path began in December 1939 in Metsapirtti (Zaporozhskoe) and ended in May 1945 in Berlin. Together with other Russian soldiers, the soldiers of this division hoisted the Victory Banner over the Reichstag.

36 names of Heroes of the Soviet Union are stamped on the second stele. These Heroes fought during the Second World War on the Zaporozhskoe land. Eternal glory to the heroes! Their names are immortalized in the Book of Memory of the Leningrad region.

In the village of Pyatirechye, more than 200 soldiers and officers sleep forever in a Mass grave. Their names are still being restored and stamped on monuments. "Nightingales, nightingales, don't wake up the soldiers, let the soldiers sleep a little..." There are a lot of them... They sleep forever...

There is a monument to Junior Lieutenant Fyodor Ivanovich Denisov in the village of Denisovo. He was 29 years old when he died defending our land. The village of Denisovo is named after him.

P. Zamostye. A monument at the site of the death of a Civilian major and 13 Red Army soldiers. In 1944, their bodies were discovered by Zoya Vasilyevna Osipova, a local resident.

Is it possible to forget this? We will remember and continue to study the history of our Homeland. I would like to recall the words of our wonderful poet Robert Rozhdestvensky:

"Remember! Through the centuries, through the years, remember!

About those who will never come again — remember!"